
Zápis z jednání delegátů Unie rodičů za jednotlivé třídy  
17.10. 2022 16:30 – 18:00 

Účastníci schůze: viz prezenční listina 

Projednávané body: 

1. Předseda UR P. Kasal a ředitelka školy M. Pavlíková přivítali všechny delegáty za jednotlivé třídy. 

Většina delegátů se jednání zúčastnila poprvé, protože činnost UR byla po dobu covidových 

omezení značně utlumena. Oba vyjádřili přesvědčení, že se činnost podaří zase postupně obnovit. 

 

2. Předseda UR stručně seznámil delegáty se statutem UR jako zapsaného spolku. Připomenul 

stanovy dostupné na webových stránkách školy, ze kterých vyplývá, že vedení UR má být 3-členné 

(předseda, místopředseda a pokladník). V současné době vykonává funkci předsedy P. Kasal, který 

již 3. rok usiluje o nahrazení ve funkci novým předsedou. Funkce místopředsedy je již několik let 

neobsazena.  Funkci pokladníka zastává M. Krouská. Je tedy potřeba uspořádat volby. Po diskusi 

mezi delegáty bylo rozhodnuto, že se volby (minimálně předsedy a místopředsedy) uskuteční na 

příští schůzi delegátů dne 13. 12. 2022 od 16:30 na 5. ZŠ. K tomuto datu současný předseda 

předloží rezignaci na funkci. Vyzýváme všechny delegáty, kteří by měli zájem a ochotu se ujmout 

těchto uvolněných funkcí, aby v době do termínu příští schůze kontaktovali současného předsedu 

a paní ředitelku a seznámili je s tímto záměrem. Všem zájemcům nabízíme podrobný informační 

servis ohledně chodu a řízení UR, aby se mohli s předpokládanou činností v těchto funkcích 

seznámit. 

 

3. Předseda UR a ředitelka školy podrobně seznámili přítomné delegáty s činností, kterou UR vyvíjela 

před přerušením činnosti z důvodu Covidu: 

a. Nepravidelné vzdělávací akce pro rodiče s názvem „Rodičovské kavárny“ vedené lektory pro 

různá témata (školní stravování, moderní způsoby výuky, moderní způsoby hodnocení žáků, 

problémy ve výchově, nástrahy na internetu a sociálních sítích, …) 

b. Pomoc škole při pořádání různých akcí: karneval, Run and help, vedení kroužků… 

c. Brigáda rodičů při budování přírodě blízkého hřiště za školou 

d. Finanční podpora/spoluúčast při realizaci velkých projektů ve škole: přírodě blízké hřiště, 

regálový systém (knihovna) ve vestibulu školy, podpora některých vzdělávacích akcí pro žáky 

e. Finanční podpora pro zajištění nadstandardních učebních a dalších pomůcek, které vytipovali 

aktivní vyučující ve škole.  

 

4. Předseda UR vyzval delegáty, aby popřemýšleli o tom, které z činností z minulého období by bylo 

dobré znovu obnovit a případně, kterými dalšími směry by se UR v současné době měla vydat:  

J. Zítka informoval delegáty o činnosti v projektu Zdravé město, do kterého je 5. ZŠ začleněna jako 

jediná škola v Mladé Boleslavi, která splňuje kritéria pro označení „Zdravá škola“. Informoval o 

konání fóra Zdravého města, které proběhlo za účasti žáků 5.ZŠ a vyjádřil přesvědčení, že některé 

náměty získané z této žákovské akce by se mohly stát inspirací i pro činnost UR. Paní ředitelka 

slíbila, že delegáti UR budou s výstupy z tohoto fóra seznámeni. 

 

5. Delegáti projednali výši a způsob výběru členských příspěvků do UR. Finanční prostředky UR jsou 

uloženy na transparentním účtu 2100215921/2010 u Fio banky.  

Na odkazu: www.fio.cz/ib2/transparent?a=2100215921  je možné veřejně kontrolovat nakládání 

s finančními prostředky. Předseda připomněl, že členství v UR je evidováno prostřednictvím 

zaplacení členských příspěvků ve výši 300 Kč jedním nebo oběma rodiči žáka. Zdůraznil, že členské 

příspěvky mohou být tedy zaplaceny výhradně ve výši 300 Kč nebo 600 Kč. Platba jiné částky není 

https://www.fio.cz/ib2/transparent?a=2100215921


možná! Pokud by někdo z rodičů chtěl přispět do UR vyšší částkou, je nutné to provést 

prostřednictvím darovací smlouvy. 

Po diskusi o formě placení členských příspěvků bylo rozhodnuto, že se UR bude snažit maximálně 

podporovat moderní platební metody (bezhotovostní převod, QR kód, apod.). Pro tento účel bude 

připraven návod pro rodiče ohledně placení členských příspěvků. Součástí bude informační servis 

pro rodiče o tom, co bylo v minulosti z prostředků UR podpořeno, na co lze takto vybrané 

prostředky použít. Termín ukončení výběru členských příspěvků bude stanoven do cca 5. 12. tak, 

aby na příští schůzi delegátů mohlo být zhodnocen stav výběru příspěvků v jednotlivých třídách. 

V případě neuspokojivého stavu bude na příští schůzi projednána případná možnost vybírat 

příspěvky i v hotovosti v době příštích plenárních třídních schůzek (únor 2023). 

 

6. Současně s výběrem členských příspěvků bude realizováno dotazníkové šetření mezi rodiči 

elektronickou formou s cílem vytipovat zajímavé náměty pro činnost UR, zjistit názory rodičů na 

silné a slabé stránky školy a případná témata pro pořádání Rodičovských kaváren. Předseda vyzval 

zejména přítomné delegáty, aby se do tohoto šetření zapojili (pokud možno) aktivně a kreativně 

     . 

K obdobné aktivitě UR vyzývá i školu: vytipování drobných námětů na podporu ze strany UR (přání 

vyučujících), případně velkých projektů celoškolního významu. 

 

7. Paní ředitelka poukázala na dva problémy, které momentálně školu nejvíce trápí a brzdí v rozvoji: 

• Kritický nedostatek volného prostoru ve škole, na což poukázala ČŠI. V tomto směru vyjádřila 

paní ředitelka naději, že se konečně v dohledné době podaří do rozpočtu města zařadit 

připravený stavební projekt, který by měl zvýšit jedno křídlo budovy školy o další patro, čímž 

by škola získala nové prostory, kde by měly vzniknout zejména specializované 

učebny/laboratoře. 

• Určitá nejistota ohledně vývoje rozpočtu školy, což souvisí zejména s vývojem cen energií. 

 

8. Program příští schůze delegátů: 

• Volba nového vedení UR 

• Zhodnocení stavu výběru členských příspěvků 

• Vyhodnocení námětů na činnost UR ze strany rodičů a ze strany školy 

• Plán činnosti UR na školní rok 2022/2023 

 

Zapsal: Petr Kasal 

Revidovala: Marcela Pavlíková 

 

 

 


